
Protokół nr XXXI/2021 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 23 lutego 2021 r.  

w godz. 15:00 do 17:50 w Gminnym Centrum Kultury w Małej Nieszawce 

 

W posiedzeniu wzięło udział 12 radnych. 

Obecni: 

1. Aniela Grela 

2. Mieczysław Kociucki 

3. Dorota Krychowiak 

4. Ryszard Kryszewski 

5. Aleksandra Rębacz 

6. Alina Sobecka 

7. Katarzyna Streich 

8. Jadwiga Szczygielska 

9. Rafał Szulc 

10. Wioletta Szymańska 

11. Ireneusz Śmiechowski 

12. Ewa Tarkowska 

Nieobecni: 

1. Grzegorz Dombrowski 

2. Marcin Sobiech 

3. Arkadiusz Wyrzykowski 

 

 

Proponowany porządek obrad: 

1.  Otwarcie posiedzenia: 

     a) stwierdzenie quorum,  

     b) przyjęcie porządku obrad.    

2.  Przyjęcie protokołu z: 

a) XXIX sesji, która odbyła się w dniu 26 stycznia 2021 roku, 

b) XXX sesji, która odbyła się w dniu 30 stycznia 2021 roku. 

3.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a) odwołania radnego Rafała Szulca ze składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (druk nr 1), 

b) odwołania radnego Mieczysława Kociuckiego ze składu Komisji Rewizyjnej (druk nr 2), 

c) odwołania radnego Mieczysława Kociuckiego ze składu Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i Sportu (druk nr 3), 

d) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Małej Nieszawce (dz. 

nr 621/3) (druk nr 4), 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych i ich zagospodarowania (druk nr 5), 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Wielka Nieszawka (druk nr 6), 

g) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie 



są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

Gminy Wielka Nieszawka oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych (druk nr 7), 

h) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Wielka Nieszawka na lata 

2021-2024 (druk nr 8), 

i) zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru, nie stanowiących własności Gminy Wielka Nieszawka 

(druk nr 9), 

j)  zwolnienia od podatku od nieruchomości, podatników prowadzących działalność 

gospodarczą, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 (druk nr 10), 

k)  zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na rok 2021 (druk nr 11). 

Przerwa 

4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego.  

5.  Informacja z działalności Komisji między sesjami – referują przewodniczący Komisji. 

6.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z realizacji podjętych uchwał. 

7.  Interpelacje i wolne wnioski. 

8.  Zakończenie sesji. 
 

 

 

Ad.1  

a) XXXI sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy 

Wioletta Szymańska. Na wstępie powitała Pana Wójta, Skarbnika Gminy, Panie i Panów 

Radnych, pracowników urzędu, mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w momencie otwarcia obrad na 15 radnych obecnych jest 12, 

co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii. 

 

b) Przewodnicząca Rady poinformowała, że nie wpłynął żaden wniosek w sprawie zmiany 

porządku obrad, po czym poddała go pod głosowanie.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra 

Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 

 

 



Ad.2  

a) Przewodnicząca Rady poinformowała, że uwzględniono uwagi, które wpłynęły do biura 

Rady Gminy co do treści protokołu z XXIX sesji, która odbyła się w dniu 26 stycznia 2021 

roku.  

W związku z tym Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXIX sesji 

w przedstawionej treści.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ:2 

Aniela Grela, Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że w wyniku głosowania protokół z XXIX sesji został przyjęty 

przez Radę Gminy większością głosów.  

 

b) Przewodnicząca Rady poinformowała, że do biura Rady Gminy nie wpłynęły żadne uwagi 

co do treści protokołu z XXX sesji, która odbyła się w dniu 30 stycznia 2021 roku. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXX sesji w przedstawionej 

treści.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra 

Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że w wyniku głosowania protokół z XXX sesji został przyjęty 

przez Radę Gminy jednogłośnie. 

 

 

 

 

Ad. 3 



a) Przewodnicząca Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

odwołania radnego Rafała Szulca ze składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (druk nr 1).  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra 

Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ:1 

Rafał Szulc 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXI/164/2021).  

 

b) Przewodnicząca Rady -poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Katarzyna Streich – podziękowała radnemu Kociuckiemu za współpracę oraz 

zaangażowanie w pracę Komisji Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

odwołania radnego Mieczysława Kociuckiego ze składu Komisji Rewizyjnej  (druk nr 2). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra 

Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz 

Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ:1 

Jadwiga Szczygielska 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXI/165/2021).  



 

c) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Radna Alina Sobecka – podziękowała radnemu za zaangażowanie i dużą aktywność w pracę 

Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu.  

Radna Alina Sobecka – zgłosiła kandydaturę radnej Tarkowskiej na członka komisji.   

Radna Ewa Tarkowska – wyraziła zgodę na kandydowanie do składu komisji.  

Radca prawny – przekazała, że nie można głosować jednej uchwały w dwóch głosowaniach. 

Jeżeli radni wyrażają wole by były dwa glosowania, trzeba zrobić przerwę i przygotować dwa 

projekty uchwał. Jeden za odwołaniem radnego, a drugi w sprawie uzupełnienia składu 

komisji.  

Przewodnicząca Rady -  ogłosiła 15 minut przerwy.  

Po przerwie Przewodnicząca Rady wznowiła przerwę.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad o projekt 

uchwały w sprawie powołania radnej Ewy Tarkowskiej do składu Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i Sportu. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra 

Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie przyjęła zmieniony 

porządek obrad.  

 

 

d) Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie powołania radnej Ewy 

Tarkowskiej do składu Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu (druk nr 3a) 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Aniela Grela, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, 

Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska. 

PRZECIW: 2 

Mieczysław Kociucki, Katarzyna Streich 

NIEOBECNI:3 



Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXI/167/2021).  

 

e) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji.  

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Rady – poprosiła Wójta Gminy o przygotowanie spisu ulic i działek, które 

nie zostały jeszcze przejęte na rzecz gminy, a mieszkańcy składali takie wnioski o przejęcie.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że takie zestawienie zostanie przygotowane.  

Radna Katarzyna Streich - zapytała czy na wszystkich terenach naszej gminy jest 

konieczność budowania sieci wodno-kanalizacyjnej. Czy tereny wskazane w projekcie 

uchwały mogą być objęte pod wykopanie studni, bądź szamba ? Poddała w wątpliwość 

zasadność wydawania pieniędzy, i podłączania każdego nowo wybudowanego budynku do 

sieci gminnej.   

Wójt Krzysztof Czarnecki - powiedział, że to mieszkańcy złożyli wniosek o nieodpłatne 

przejęcie tej działki, i dlatego jest to przedstawiane w projekcie uchwały.  

Radny Mieczysław Kociucki – stwierdził, że przejęcie tej działki nie jest związane z 

powstaniem w tym miejscu drogi, lecz w zamian za nieodpłatne przejęcie tej działki, robiony 

będzie w tym miejscu wodociąg . W związku z deficytem wody w studniach głębinowych, 

które miasto Toruń pobiera, mieszkańcom obniża się lustro wody, a woda staje się nie zdatna 

do użytku, niszczeją pompy i filtry. Powinno się pomyśleć o tych ludziach, mieszkają oni  

w gminie bardzo długi czas.   

Radna Jadwiga Szczygielska – przypomniała, że na posiedzeniach Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji ustalane było, że 

inwestycje robione będą tam gdzie jest co najmniej 50 % zabudowy mieszkaniowej. 

Powiedziała, że w naszej gminie jest wielu mieszkańców którzy długo czekają na przyłącze 

do gminnej sieci, i nie maja możliwości wykopania studni. Czy zasadne jest robienie 

inwestycji dla jednego mieszkańca wraz z uatrakcyjnieniem działek na tym obszarze ?  

Gmina nie skorzysta z tej inwestycji, tylko będzie musiała ponieść koszty.  

Radna Aniela Grela – plan zagospodarowania przestrzennego nie zobowiązuje nas do 

natychmiastowego przejęcia drogi w celu wybudowania w tym miejscu wodociągu. 

Niezbędny jest wykaz miejsc gdzie trzeba jeszcze dostarczyć wodę, według ilości 

mieszkańców oraz kosztów.  

Radny Mieczysław Kociucki -  dodał, że w planach inwestycyjnych na lata 2021-2023, 

działka którą mamy przejąć już jest ujęta jako projekt budowy nowego wodociągu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Małej Nieszawce (dz. nr 

621/3)  (druk nr 4). 



 

Wyniki głosowania: 

ZA: 4, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 4 

Aleksandra Rębacz, Rafał Szulc, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

PRZECIW: 6 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Wioletta Szymańska.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy odrzuciła uchwałę większością głosów.  

 

f) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5)  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Szczygielska - poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych i ich zagospodarowania (druk nr 5). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra 

Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXXI/168/2021).  

 

 

 

 



g) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 6)  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Szczygielska - poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Statutowo - 

Regulaminowej 

Przewodnicząca Komisji Aleksandra Rębacz - poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Wielka 

Nieszawka (druk nr 6).  
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra 

Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXXI/169/2021).  

 

h) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 7)  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Szczygielska - poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich - poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

Gminy Wielka Nieszawka oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych (druk nr 7).  



 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra 

Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXXI/170/2021).  

 

i) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 8)  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.  

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poprosiła o zabranie głosu Panią mecenas, w 

sprawie zgłoszonego wniosku formalnego radnej Anieli Greli, odnośnie zasad udzielania 

dotacji w punkcie dotyczącym powoływania komisji. Radna poinformowała, że na 

posiedzeniu Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Szczygielska - poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Aniela Grela – zapytała jakie konsekwencje finansowe rodzi podjęcie tej uchwały.  

W budżecie nie ma zaplanowanych pieniędzy na ochronę zabytków. Z jakiego paragrafu  

będziemy mieli środki na ten cel ? 

Skarbnik Monika Szczerkowska – w budżecie nie ma utworzonego rozdziału z którego 

możemy wydatkować środki na ten cel. Jest to zadanie własne gminy, środki nie były 

zaplanowane w budżecie. W ostatecznym rozrachunku na koniec roku będziemy widzieli czy 

mamy oszczędności, sukcesywnie z sesji na sesję, środki są przesuwane. Na chwile obecna 

możliwe, że będzie to wynikało z oszczędności. Jednakże na chwilę obecną wprowadzając 

środki do budżetu na ten cel, będzie to pokrywane nadwyżką z lat biegłych.  

Radna Aniela Grela – powiedziała, że nie ma innej możliwości tylko zwiększanie deficytu. 

Więc jeśli dostaniemy konkretną propozycje, trzeba będzie zwiększyć deficyt, albo program 

będzie nie skuteczny jeżeli taką propozycję odrzucimy.  

Skarbnik Monika Szczerkowska – w chwili obecnej nie wiemy o jakich środkach 

rozmawiamy. Możliwe, że w budżecie znajdziemy pieniądze na ten cel, przesuwając środki  

z niezrealizowanych zadań poszczególnych referatów. Aby otrzymać środki trzeba spełnić 

szereg warunków.  



Wójt Krzysztof Czarnecki – na terenie gminy mamy trzy zabytki, które są wpisane do 

ewidencji zabytków. Mamy pomysł, aby wystąpić do ambasad osób pochowanych na 

cmentarzu w Glinkach, o wsparcie finansowe w utrzymaniu i remoncie tego miejsca.  

Radna Katarzyna Streich - zwróciła uwagę, że Urząd Gminy powinien pamiętać o tym, że 

jeżeli zabytki znajdują się w rękach prywatnych właścicieli, to możemy stanowić pomoc dla 

tych osób w pozyskiwaniu środków od konserwatora na utrzymanie zabytku. Jeżeli gmina 

przejmie te zabytki na swoją własność, to konserwator będzie wymagał od gminy utrzymania 

danego zabytku we własnym zakresie.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Wielka Nieszawka na lata 

2021-2024 (druk nr 8).  
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Aniela Grela 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXI/171/2021).  

 

j) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 9)  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.  

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – ponownie poprosiła o zabranie głosu Panią 

mecenas, w sprawie zgłoszonego wniosku formalnego radnej Anieli Greli odnośnie zasad 

udzielania dotacji w punkcie dotyczącym powoływania komisji.  

Radca prawny Beata Romanowska – powiedziała, że wprowadzenie przez Radę Gminy 

zapisu zobowiązującego Wójta Gminy do powołania komisji przy rozpatrywaniu wniosków 

osób, które posiadają zabytki i przygotowania projektu uchwały wkraczałoby w kompetencje 

wójta. Z art. 81 wynika, że Rada Gminy posiada kompetencje do przyjęcia dwóch uchwał. 

Jedna są to zasady przyznawania dotacji na zabytki, natomiast faktyczne przyznanie dotacji 

następuje w drodze uchwały Rady Gminy. Wójt jako organ wykonawczy będzie zobowiązany 

wnioski rozpatrzyć i przygotować projekt tej drugiej uchwały pod obrady rady. Radni mogą 

rozpatrywać w jaki sposób dany wniosek został złożony, jaka jest treść wniosku. Radni 



zweryfikują propozycję, które zostaną przedstawione przez Wójta. To radni zdecydują komu i 

jaką kwotę dotacji przyznać, jest to wyłączna kompetencja Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.  

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Statutowo-

Regulaminowej.   

Przewodnicząca Komisji Aleksandra Rębacz – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru, nie stanowiących własności Gminy Wielka Nieszawka 

(druk nr 9).  
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Aniela Grela 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXI/172/2021).  

 

k) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 10)  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radna Aniel Grela – zapytała czy została oszacowana ewentualna wysokość ulgi finansowej 

dla przedsiębiorców i skąd będą na to pieniądze.  

Wójt Krzysztof Czarnecki –  jest to kwota około 90 tysięcy złotych.  



Skarbnik Monika Szczerkowska - powiedziała, że przy podjęciu tej uchwały decydujemy 

się pomóc przedsiębiorcom, nie określamy pokrycia strat finansowych.  

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – zapytała czy jeśli przedsiębiorcy będą 

składali wnioski o umorzenie podatku od nieruchomości, to pomoc ta będzie łączyła się ze 

wsparciem oferowanym w ramach Tarczy Antykryzysowej ?  

Skarbnik Monika Szczerkowska - powiedziała, że przyjmowana uchwała jest naszą 

wewnętrzną pomocą dla przedsiębiorców. 

Radna Alina Sobecka - wyraziła opinię, że udzielenie pomocy przedsiębiorcom jest jak 

najbardziej wskazane.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zwolnienia od podatku od nieruchomości, podatników prowadzących działalność 

gospodarczą, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 (druk nr 10).  
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Aniela Grela, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, 

Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska.  

PRZECIW: 2 

Mieczysław Kociucki, Jadwiga Szczygielska 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXI/173/2021).  

 

l) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 11)  

Skarbnik Monika Szczerkowska – przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radna Katarzyna Streich – zapytała w sprawie dofinansowania Wojewody w kwocie 7,5 

tys. zł z przeznaczeniem na koordynatora gminnego do spraw transportu do punktów 

szczepień przeciwko wirusowi Sars Cov-19.  Jaki jest numer telefoniczny do zgłaszania, kto 

jest koordynatorem na terenie gminy, oraz dlaczego pieniądze które są opisane jako dotacja, 

zorganizowanie telefonicznego punktu zgłoszeń, są wydatkowane tylko jako wynagrodzenie 

koordynatora ? 



Skarbnik Monika Szczerkowska - odpowiedziała, że koordynatorem gminnym jest Pani 

Ewa Kucharska. Rozdzielenie dotacji nastąpiło zgodnie z wnioskiem, który wpłynął do 

referatu księgowości. 

Radna Katarzyna Streich - zapytała ile godzin dodatkowo koordynator będzie wykonywał 

swoją prace.  

Koordynator Ewa Kucharska - wyjaśniła, że środki zostały przyznane decyzją Wojewody. 

Jest to zadanie zlecone z administracji rządowej. Pełnomocnik Wojewody wyjaśnił, że są to 

środki na wynagrodzenie koordynatora. Linia telefoniczna działa w godzinach pracy urzędu, i 

jest to numer do Urzędu Gminy. Na stronie internetowej jest zamieszczona informacja w tej 

sprawie.  

Radna Katarzyna Streich - zwróciła uwagę, że daną kwotę można było bardziej rozsądnie 

rozdysponować, choćby usprawnić funkcjonowanie centrali telefonicznej w Urzędzie Gminy.      

Dlaczego nie postanowiono przeznaczyć części środków na zakup telefonu komórkowego dla 

koordynatora ? 

Koordynator Ewa Kucharska - powiedziała, że zgodnie z decyzją Wojewody wszystkie 

infolinie pracują w godzinach od 7.00 do 15.00.  

Radna Alina Sobecka  - przychyliła się do słów radnej Streich, mówiąc, że koordynator 

powinien mieć swój odrębny telefon komórkowy.  

Radny Ryszard Kryszewski - zwrócił uwagę na potrzebę pilnego utworzenia oddzielnego 

numeru kontaktowego do gminnego koordynatora.  

Radna Aniela Grela - zapytała kto ponosi koszty za dowóz osób niepełnosprawnych do 

punktu szczepień. Procedura przyjmowania zapisów na szczepienia wymaga lepszego 

dopracowania.  

Radna Aleksandra Rębacz - zapytała jak duża w chwili obecnej jest nadwyżka budżetowa 

Gminy Wielka Nieszawka.  

Skarbnik Monika Szczerkowska - powiedziała, że po wykonaniu budżetu będzie wynikało 

ile dokładnie wynosi nadwyżka budżetowa. Będzie to kwota na pewno ponad 26 mln zł.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na rok 2021 (druk nr 11).  
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

PRZECIW: 1 

Aleksandra Rębacz 

NIEOBECNI:3 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXI/174/2021).  

 

Ad 4 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o przedstawienie sprawozdania z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.  

 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił sprawozdanie.  

 

Ad 5 

Przewodnicząca Rady oddała głos przewodniczącym Komisji w celu złożenia informacji o 

działalności komisji między sesjami, i tak: 

 

Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska 

i Inwestycji Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 9 lutego 

w sprawie melioracji i inwestycji na lata 2021-2023, 12 lutego w sprawie inwestycji, 19 

lutego w celu opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Streich – poinformowała, że Komisja 

spotkała się w dn. 19 lutego w celu opiniowania materiałów na sesję.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 12 lutego w sprawie inwestycji na lata 2021-

2023, 22 lutego w celu opiniowania materiałów na sesję.  

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Aleksandra Rębacz– poinformowała, 

że Komisja spotkała się w dn. 12 lutego w sprawie inwestycji na lata 2021-2023, 22 lutego w 

celu opiniowania materiałów na sesję.   

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ireneusz Śmiechowski - 

poinformował, że Komisja spotkała się w dn. 12 lutego w sprawie inwestycji na lata 2021-

2023.  

 

Ad. 6 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację z realizacji uchwał podjętych na XXIX sesji 

Rady Gminy, która odbyła się w dn. 26 stycznia 2021 r., oraz XXX sesji Rady Gminy, która 

odbyła się w dn. 30 stycznia 2021 r.  

 

Ad. 7 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Wójt Krzysztof Czarnecki poinformował o złożeniu wniosku na dofinansowanie w ramach 

naboru wniosków na budowę lub przebudowę infrastruktury rekreacyjnej, turystycznej lub 

kulturalnej. W ramach projektu gmina zamierza wybudować dwie altany ogrodowe wraz z 

elementami małej infrastruktury oraz oświetleniem solarnym na osiedlu Jarki. Ponadto 

złożony został wniosek w ramach naboru Funduszu Inwestycji Lokalnych. Konkurs 

dedykowany miejscowościom gdzie funkcjonowały zlikwidowane PGR-y. Drugi złożony 



wniosek to budowa sieci wodociągowej na osiedlu przy ul. Krętej w Małej Nieszawce. 

Oczekujemy na zaproszenie do podpisania umowy na przebudowę budynku przy ul. Leśnej  

w Małej Nieszawce w ramach zadania modernizacja budynku przy ul. Leśnej w Małej 

Nieszawce wraz z infrastrukturą i zagospodarowaniem terenu w ramach rewitalizacji. Urząd 

Gminy otrzymał informację, że projekt pod nazwą kompleksowa termomodernizacja Szkoły 

Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Cierpicach otrzymał pozytywna ocenę na etapie 

oceny merytorycznej pierwszego stopnia. Wartość projektu to kwota ponad 3 mln zł.  

Radny Ryszard Kryszewski – poruszył kwestię problemu z dodzwonieniem się 

mieszkańców do Ośrodka Zdrowia.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – zgodził się z radnym, mówiąc, że kilkukrotnie zgłaszał 

kierownikowi Ośrodka Zdrowia potrzebę zatrudnienie osoby zajmującej się rejestracją 

pacjentów.  

Radna Aniela Grela – wyraziła ubolewanie brakiem informacji ze strony Urzędu Gminy  

w związku z rocznicą 100- lecia powołania polskiej szkoły w Cierpicach. Poprosiła o 

dogłębne zapoznanie się sprawą poprawy bezpieczeństwa przejścia dla pieszych przez drogę 

ekspresową S10 przy kościele w Cierpicach.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że uroczystości 100-lecia polskiej szkoły w 

Cierpicach odbędą się 14 maja.  

Radna Katarzyna Streich – zwróciła uwagę na potrzebę bieżącej aktualizacji strony 

internetowej Urzędu Gminy. Zapytała o realizację funduszu sołeckiego na rok 2021. Na jakim 

etapie jest realizacja i kto się tym zajmuje. Kiedy dokładnie ruszy remont chodnika przy ul. 

Toruńskiej ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – jeżeli chodzi o fundusz sołecki, sołtys we współpracy z 

Urzędem Gminy zajmuje się realizacją programów. Odnośnie remontu chodnika mamy 

wydane warunki techniczne przez Urząd Wojewódzki. Chodnik wymaga gruntownej 

przebudowy.  

Radna Alina Sobecka – zwróciła się z prośbą o rozwiązanie problemu niedziałającego 

oświetlenia na ul. Leśnej w Cierpicach. Poruszyła kwestię złego stanu nawierzchni ulic  

i chodników w okresie zimowym na terenie gminy.  Przekazała informację, że do Rady 

Gminy wpłynęło pismo od mieszkańców ul. Bydgoskiej w Cierpicach z prośba o przejęcie, 

utwardzenie i oświetlenie przez gminę drogi leśnej, która prowadzi do posesji mieszkańców. 

Poprosiła Wójta o pochylenie się nad sprawą i podjęcie rozmów z Lasami Państwowymi.   

 

Ad.8 

Przewodnicząca Rady Gminy Wioletta Szymańska podziękowała zebranym za wzięcie 

udziału w XXXI sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknęła obrady.  

 

 

 

Protokołował                                                           Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                               (-) Wioletta Szymańska 



 


